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Lokal gran blir til praktbygg
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– Vi synes det er ekstra flott at skogen kan gå til bygningslast, sier

Stein Lagesen og skogforvalterne Jostein Holmeng og Gjermund

Pettersen.

– Vi har sortert ut tømmer til tre lokale sagbruk fra denne hogsten.

Om vi valgte ut mer, kunne nok en betydelig større andel av

treverket gått til sagbruk, mener Lagesen.

En østerriksk arkitekt har tegnet hytta for å ha den sjøl, etter å ha

fortapt seg i naturen i regionen, og med god kjennskap til sitka-

granas egnethet fra heimlandet, falt valget på kortreist, lokal skog.

– Tyskland og Østerrike importerer betydelig sitka fra Norge, mens

vi her har en viss konservatisme, når det gjelder å velge denne

arten til sagvirke.
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Gjermund Pettersen viser oss lunna med 30 kubikk som skal

skjæres opp og bli til arkitekttegnet hytte på Laupstad. Foto:

Mareno Leonhardsen

Mer å vinne

– Allskog hadde en del etterspørsel etter tømmer til saging i vinter,

og da var det meste av stokkene felt i fem meters lengde, slik

Elkem i Salten ønsker det. Disse lengdene ville gi mye «skre» i

forhold til de lengdene som gjerne passer i bygg. Her var vi mer i

forkant, og kunne få Vesterålen skogsdrift til å felle tømmeret i

passende lengder etter ei materialliste, forklarer skogkarene.

Brattlendt

Som Bladet Vesterålen tidligere har meldt, har Daniel Lagesen

forlengst overtatt gårdsdrifta etter Stein Lagesen, men Stein har

god terapi i å rusle mellom trærne på skogseiendommene i

Bjørndalsfjorden. Det er bare en brøkdel av skogen som er tatt ut,

forteller han, etter at to maskiner har vært i sving i åtte dager. Rundt

900 kubikk over ti – elleve mål, skog som er plantet i 1962.

Skogområdet strekker seg over 900 mål.

Deler av skogen som nå er tatt ut var så bratt at skogentreprenør

Stig Rognan i Vesterålen skogsdrift ikke kunne gå opp med

maskinene. I stedet har Kenneth Glad vært i sving med motorsag

og tatt en hel del ned manuelt.

– Det er svært bratt og ulendt her oppe.

Ringvirkninger

Gjermund Pettersen sier at det er god pris på tømmer akkurat nå.

– Rett nok tilfaller bare en del av dette skogeieren, men for

samfunnet gir det store ringvirkninger: Allskog kjøper tømmeret,

entreprenøren skal ha for fellinga, Knut-Henrik Lihaug kjører

tømmeret, Sortland havn skal ha for skipinga, fraktbåt skal ha sitt.



Det hele gir arbeid for verksted, maskinfirma og

drivstoffleverandører. Det skal etter regelverket gjenplantes i feltene

etter hogging.

Små konflikter

– Jeg har inntrykk av at det er mye tømmer av bra kvalitet i

Bjørndalsfjorden. Det er en lun vokseplass med god tilvekst, og

dette er ikke noe spesielt konfliktområde heller, sier Pettersen.

– Mange oppfatter ikke skogsdrift som noen næring her i distriktet,

men her ser vi i hvertfall at i tillegg til å ta ut skog for tilsetning i

Elkems høyteknologi-produksjon i Salten, blir det bygningslast av

sitka. Det vokser adskillige kubikk til modning i regionen for årene

framover, er skogkarene enige om.


